
Po uplynutí platnosti stávajícího 
plánu péče předložil odbor životního 
prostředí a zemědělství krajského 
úřadu k připomínkám nový plán na 
léta 2017 – 2026. Plán zpracoval Mgr. 
Petr Karlík, geobotanik, působící na 
lesnické a dřevařské fakultě České 
zemědělské university v Praze Such-
dole a na katedře botaniky biologické 
fakulty university v Regensburgu. 
Návrhu plánu péče předcházel bo-
tanický průzkum rezervace od téhož 
autora, který je k plánu přiložen.

Rezervace Máslovická stráň byla 
vyhlášena roku 1999 na ploše 27,25 
ha, zahrnující k jihu obrácený svah 
údolí Máslovického potoka počínaje 
skalním masivem Choče na západě 
a konče na okraji obydlené části Vo-
dochod na východě. Předmětem 
ochrany jsou skalní stepi případně leso- 
stepi kolem skalních výchozů, porostlé 
rostlinami odolávajícími extrémně 
suchým a teplým podmínkám, mezi 
nimiž se vyskytuje řada ohrožených 
druhů. Botanický průzkum potvrdil, 
že se jedná o cennou přírodní památku, 
blížící se svým charakterem rezervaci 
Větrušická rokle, zařazené mezi evrop-
sky významné přírodní lokality.

Provedeným botanickým prů- 
zkumem byla na území rezervace 

potvrzena existence 149 druhů 
cévnatých rostlin, z nichž je 25 druhů 
v různém stupni ohrožení a 5 druhů 
je zákonem chráněno. Vedle toho 
byl potvrzen výskyt vzácných hub 
hvězdovek, zejména hvězdovky Pou-
zarovy. Ohrožené a chráněné rost- 
liny se vyskytují na území rezervace 
v různém rozsahu. Některé lze nalézt 
roztroušeně po celém území v desít-
kách jedinců (např. česnek šerý, pryšec 
sivý) nebo i v hojnější míře (koniklec 
luční), jiné jsou vázány jen na určitou 
omezenou plochu, kde rostou hojně 
(tařice skalní, rozrazil klasnatý). Po- 
tvrzený výskyt vzácných druhů svědčí 
o tom, že dané území je stále vysoce 
hodnotné z hlediska ochrany biodi-
verzity a populace ohrožených druhů 
rostlin.

Na porosty skalních stepí navazuje 
i výskyt řady vzácných živočichů, ze-
jména teplomilného hmyzu a pavouků, 
vyskytujících se u nás pouze na jižní 
Moravě a středních a severozápadních 
Čechách. Z obratlovců je ochranářsky 
hodnotný zejména výskyt užovky 
hladké a ještěrky obecné, pak je tu dost 
pestrý výskyt chráněných druhů ptáků, 
např. strakapouda malého, sýkorky 
parukářky, sýčka obecného, káněte les- 
ního, žluvy hajní aj.

Vlastní péče o rezervaci má 
spočívat především v zabránění pro-
nikání dřevin do oblasti skalních stepí 
vyřezáváním jedinců z přirozeného 
náletu, případně omezené redukce 
již staršího stromového porostu. 
V tomto bodu radí autor k opatrnos-
ti, aby nadměrným odstraněním 
stromového porostu a následným 
suchým rokem nebyla neporostlá 
plocha vystavena nadměrné erozi. 
Mezi podpůrná opatření patří sečení 
agresivního travního porostu ve vlh-
kých letech (např. ovsíku vyvýšeného) 
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s odstraněním posečené hmoty mimo rezervaci. To by mělo 
nahradit přepásání ovcemi nebo kozami, které autor sice 
doporučuje, ale které je za daných podmínek prakticky 
nerealizovatelné. Tam, kde chráněné stepní porosty jsou 
znečišťovány opadaným jehličím a šiškami ze sousedních 
porostů borovic, se doporučuje jejich občasné vyhrabávání 
a odklizení mimo rezervaci. Mimo tato vlastní opatření 
navrhuje autor upravit západní hranici rezervace, která po-
dle jeho názoru nelogicky dělí masiv Choče, který by měl 
celý spadat do rezervace a dále upravit některé rozdíly mezi 

výčtem pozemků, spadajících do rezervace a mapovým 
znázorněním.

Celkové náklady na péči o rezervaci za celé plánované 
období odhaduje autor při minimální variantě, spočívající 
jen v redukci dřevin na 170 tis. Kč, v optimální variantě 
bez uvažované pastvy na 295 tis. Kč. Náklady hradí krajský 
úřad.

Celý elaborát péče o naši přírodní rezervaci s botanickým 
průzkumem je zájemcům k dispozici na obecním úřadě ne-
bo na webových stránkách obce. � �v-ch-

Dne 5. října 1896 přinesly Národní listy ve zvláštním vy-
dání zprávu, že „včera o 1. hodině s půlnoci na svém letním 
sídle na Dole u Libšic zemřel JUDr. Julius Grégr, politik 
a publicista český, zakladatel, majitel a vydavatel Národních 
listů, poslanec na zemském sněmu a na radě říšské, bývalý 
člen sboru obecních starších v Praze, čestný občan mnoha 
měst a obcí v zemích koruny české atd. atd.“

Od toho dne uplyne záhy již 120 let. Přesto se žádná jen 
trochu seriozní práce o českých dějinách 19. století nevyhne 
tomu, aby se nezabývala touto osobností. Pokusme se tedy 
podívat se na Julia Grégra očima dnešního člověka. Jaký 
byl Grégr jako český politik a novinář? Na to lze odpovědět 
jen v souvislosti s dobou, ve které působil. Byla to doba 
radikálních změn v politickém uspořádání tehdejší ra- 
kouské říše. Na sklonku 50. let 19. století se zhroutil sys-
tém absolutistické monarchie a stát se vydal sice z počátku 
velice váhavě na cestu budování monarchie parlamentní 
a demokratické. Byla přijata nová ústava, později několikrát 
upravovaná, postupně se měnily volební zákony, byla 
odstraněna předběžná cenzura tisku, měnily se jazykové 
zákony a školský zákon a Češi tvrději prosazovali své státo-
právní požadavky v navrhovaném federativním uspořádání 
Rakouska.

Na počátku tohoto období velkých změn dokončil právě 
Grégr v roce 1859 právnická studia a začal pracovat jako 
advokát ve Frýdlantě. Advokátské povolání bylo v té době 
dost exkluzivní, tehdy se v Čechách počty advokátů počítaly 
jen na desítky a znalost zákonů byla v době nastupující de-
mokratizace dobrým základem pro politickou činnost. K ní 
se dostal Grégr tak trochu náhodou. Po zhroucení absolu- 
tismu si přední čeští politici kolem Palackého uvědomili, že 
pro nastávající dobu budou potřebovat český politický deník 
a tak požádali o licenci na jeho vydávání. Protože však nebyli 
u císařského dvora zrovna dobře zapsáni, byla jejich žádost 
zamítnuta. Tu se uchýlili k jisté lsti. Vzpomněli si, že ve 
Frýdlantě pracuje mladý národně uvědomělý právník v poli-
tice dosud neznámý a nabídli mu, aby o tu licenci požádal on. 
Stalo se a Grégr uspěl. Licenci dostal a 1. ledna 1861 vyšlo 
první číslo Národních listů pod jeho redakcí. Pochopil, jak 

důležitý nástroj pro politickou práci dostal do rukou. Po roce 
Národní listy koupil i s deficitem, který na nich vázl, a celý 
jeho další život byl s nimi spjat. Osvědčil se jako moderní 
novinář, do redakce přibíral další schopné novináře, jako 
byl Josef Barák a Karel Sladkovský, a přední české literáty 
Vítězslava Hálka, Jana Nerudu aj. Z Národních listů udělal 
ve velmi krátké době nejčtenější a také nejvlivnější český 
politický deník.

A jaký byl Grégr jako politik v té době podstatných poli-
tických změn? Byl to konzervativec, tedy zastánce starých 
pořádků nebo naopak liberál, horující pro svobodu a de-
mokracii? Byl národnostně vlažný nebo to byl český na-
cionalista? Byl v politickém jednání umírněný, schopný 
kompromisů nebo to byl radikál? V dnešní politické termi-
nologii můžeme říci, že Julius Grégr byl radikální liberál-
ní demokrat se silným národním cítěním. Kolem Národ-
ních listů se postupně soustřeďovali čeští politici stejného 
smýšlení, až se roku 1874 profilovali jako samostatná 
politická strana pod oficiálním názvem Národní strana svo-
bodomyslná, jinak běžně označovaná jako mladočeská na 
rozdíl od Národní strany „staročechů“ Františka Palackého 
a F. L. Riegra. Její program, na němž se aktivně podíleli oba 
bratři Grégrové Julius i Eduard, vychází z přesvědčení, že 
nezbytnou podmínkou zdárného duševního i hmotného roz- 
voje národa je politická svoboda. Proto si tato nová strana 
jako svůj cíl vytkla usilovat o politické zřízení opravdu 

„svobododárné“, založené na demokratických principech 
a rovném právu všech cestou zdokonalování parlamen-
tárního řádu, rozšiřování samosprávy okresů a obcí a zave-
dení všeobecného hlasovacího práva. Strana si vytkla také 
za úkol usilovat o uskutečnění samostatnosti a samosprávy 
českých zemí v rámci rakouského soustátí podle nezadatel-
ného českého státního práva a vydání spravedlivých zákonů 
na ochranu národností, aby nebylo příště žádného útisku 
jedné národnosti národností druhou. Ve volbách roku 1895 
se stala nejsilnější stranou v českém zemském sněmu, kdy 
z celkového počtu 166 mandátů jich získala devadesát. Byla 
to strana českého měšťanstva, dneska bychom řekli strana 

„střední třídy“.

julius grégr a jeho doba
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V prosazování svého programu vystupoval Grégr a další 
mladočeši radikálně podle hesla „všechno nebo nic“. Byl to 
však jen radikalismus slovní. Národní listy otiskovaly ostré 
kritické články proti vládní politice, podobně ostré projevy 
pronášeli mladočeští poslanci na sněmech, pokud se neuchy-
lovali k přímým obstrukcím jednání, a ve velice bouřlivém du-
chu se nesly i svolávané tábory lidu. Praktické výsledky tohoto 
přístupu byly dost skromné. Proto sílila v mladočeské straně 
postupně nechuť k planému slovnímu radikálčení a rostla 
snaha usilovat konstruktivněji i o dílčí politické úspěchy. To 
se projevovalo zejména v národnostní otázce. I když přijetí 
základního zákona na ochranu národností stále zůstávalo 
základním a zatím nenaplněným cílem mladočeské politiky, 
přesto se hodnotilo jako politický úspěch rozšíření češtiny 
jako jazyka na úřadech a vyšších typech škol a zejména pak 
obnovení české university v roce 1882. Odklon od radikalis-
mu v mladočeské straně sílil v roce 1892. Strana neopouštěla 
své konečné politické cíle, ale uznávala i význam postupných 
kroků a dílčích úspěchů k jejich dosažení.

V té době již Julius Grégr opouštěl svět velké politiky. 
Přiměla ho k tomu postupující choroba a také změna politic- 
kého stylu tomuto stálému radikálnímu opozičníku vůči vládě 
neseděla. Uchýlil se na zakoupený mlýn s hospodářstvím 

u nás na Dole, kde si budoval svoje letní sídlo. Užil si ho 
pouze tři roky. Přes tuto krátkou dobu, co tu pobyl mezi 
našimi pradědy, nechal tu po sobě světlou památku. Odvrácen 
od velké politiky se věnoval politice místní. V naší obci založil 
veřejnou obecní knihovnu a podnítil stavbu nové obecné školy 
ve Vodochodech.

Julius Grégr je oprávněně považován za velkou osobnost 
našich novodobých dějin. Jako politik prosazoval principy 
svobody a demokracie, ke kterým se hlásíme i dnes. Na 
tomto základním obrazu nemohou nic podstatného změnit 
ani některé slabiny v jeho politickém stylu, které se pro-
jevily nejvíce v nešťastném boji o pravost Rukopisů. O tom si 
můžeme popovídat někdy jindy.

Na závěr připojím malou perličku. Když jsem studoval 
v archivu Národního muzea literární pozůstalost Julia Grégra, 
našel jsem tam malý útržek papíru s Grégrovým rukopisným 
textem: „Máslovickým hektolitr za honitbu“. Tento hektolitr 
tehdejší máslovičtí „konšelé“ jistě rádi na zdraví Julia Grégra 
vypili a od té doby se ve zdejších hospodách vypilo těch 
hektolitrů nepočítaně. A až se budou pít další, nepochybuji, že 
se mezi řeči občas vzpomene i na to, že tu mezi námi pobýval 
výjimečný člověk, který v našich dějinách něco znamenal 
a že po něm zůstala na Dole pěkná vila. � v-ch-

Tak�se�možná�v�duchu�zeptá�mnohý�občan�při�pohledu�na�radikální�průklest�tří�ořešáků�na�návsi.�Stejnou�otázku�
jsem�položil�oběma�dendrologům,�kteří�tu�pracovali.�Jsou�to�Ing.�Igor�Chromý�a�Ing.�Jan�Halík,�absolventi�České�
zemědělské�univerzity�v�Praze�–Suchdole,�kteří�se�jako�společníci�své�samostatné�firmy�zabývají�sadovými�úpravami�
a�podobnou�činností.�A�co�oni�na�to?

Ing. Chromý: „Na nejvhodnější dobu k řezu stromů je celá řada 
teorií a rozhodně neplatí, že doba řezu v období vegetačního 
klidu je pro všechny druhy stromů ta nejvhodnější. To se týká 
kromě jiných dřevin především ořešáků. Ořešák řezaný mimo 
vegetační dobu, zejména v zimě a jaře při oblevách a během 
rašení silně roní mízu a je náchylný k infekci vodivých ple-
tiv zejména kvasinkami a vyššími parazitickýmí houbami. 
V zájmu zachování stromu musíme proto ztrátu jedné sklizně 
oželet.“

Red.: „ A proč děláte řez tak radikální?“
Ing. Chromý: „Radikální řez je ve smyslu praktické 
zahrádkářské terminologie vlastně řezem zmlazovacím, který 
prodlouží životnost stromu zvýšením jeho vitality a stability, té 
zvláště jsou-li ve stromě dutiny. Je to zásah spíše výjimečný, 
ovšem v případě trojice dotčených ořešáků byl jedinou 
možností, jak je zachovat, snížit riziko rozlomení a významně 
oddálit jejich úhyn. Nadále je pak nutné stav stromu sledovat, 
případně po čase opět strom ošetřit udržovacím řezem, což se 
ovšem týká všech větších stromů v exponovaných sídelních lo-
kalitách“.

Red.: „Ten prostřední strom je napaden houbou. Neuspíší to 

naopak jeho konec?“
Ing. Halík: „ Ano, na některých větvích byla přítomna bílá 
hniloba, která ukazuje na choroše šupinatého nebo hlívu. U ta-
kového stromu je radikální řez zvlášť na místě. Nejzdravější 
z těchto tří stromů je ten první u silnice. Ty dva ostatní jsou 
již duté, ale řada takových stromů stále přirůstá po obvodu 
kmene a žije ještě často dlouhou řadu let. Aby byla zaručena 
dlouhodobá stabilita, měl by se řez po několika letech v menší 
míře opakovat.“

Red.: „Po dřívějších zásazích zůstaly na stromě dutiny po 
odstraněných silných větvích. Všiml jsem si, že je vyplňujete 
rašelinou. Jaký to má účel?“
Ing. Chromý: „Bohužel byly někdejší zásahy do korun těchto 
ořešáků opravdu necitlivé, takže vznikly velké řezné rány 
a následně se vyvinuly rozsáhlé dutiny. Rašelinou vyplněné 
dutiny prorostou za určitý čas kořeny, které vyraší z živých 
pletiv stromu kolem dutiny a po čase dutinu zčásti vyplní 
a zpevní. Napodobujeme vlastně přirozený postup, kdy se du-
tina vyplňuje detritem z organických zbytků, jako je rozpadlé 
dřevo a opadanka, a dále i tím, co do dutin nanesou živočichové. 
V přírodě to probíhá ovšem daleko pomaleji a s rizikem, že 

NeNí těch ořechů škoda?
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kolem dutiny pokračuje hniloba dřeva. U rašeliny s přídavkem 
tmelící a hojivé složky toto nebezpečí nehrozí, protože je to 
víceméně sterilní materiál s konzervačními účinky a může za-
stavit i postupující hnilobu.“

Red.: „Vaše práce u nás ještě nekončí, takže bude zřejmě 
pokračovat i náš rozhovor. Zatím vám děkuji za poskytnuté in-
formace.“  
 S dendrology Ing. Chromým a Ing. Halíkem rozmlouval��v-ch-

u  stará okna z mateřské školy k dispozici 
zdarma. Zájemci, hlaste se na obecním úřadě, nejpozději do 
30. 8.

u  diakonie broumov opět pořádá sběr nepotřeb-
ného šatstva, obuvi, přikrývek, povlečení, ručníků, nádobí, 
hraček, knih, časopisů, malých elektrospotřebičů, kabelek, ba-
tohů, záclon a látek. Pokud máte výše uvedené věci a již je 
nepotřebujete, přinášejte je, prosím, zabalené v pytlích nebo 
krabicích v neděli 11. 9. mezi 16. až 17. hodinou k čp. 16 
(proti autobusové zastávce).

u okresní soud Praha-východ se potýká s ne-
dostatkem přísedících. Žádá nás proto, abychom seznámili ob-
čany s možností vykonávat tuto veřejnou funkci. Přísedícím se 
může stát každý, kdo je občanem ČR, je svéprávný a bezúhon-
ný a dosáhl věku minimálně třiceti let. Přísedícím se občan 
stává na 4 roky, podílí se na jednání a rozhodování okresní-
ho soudu v trestních a civilních senátech. Přísedícím přísluší 
za vykonávání funkce náhrady, které poskytuje stát. Přísedící 
navrhují členové zastupitelstva a schvalují je na veřejném za-
sedání zastupitelstva obce. Případní zájemci o tuto funkci se 
mohou přihlásit na našem obecním úřadě nebo toto přání sdě-
lit kterémukoli zastupiteli.

u zadávací dokumentace na rekonstruk-
ci čp. 16 (hospoda se sálem) byla zveřejněna na webových 
stránkách obce a na profilu zadavatele s termínem podávání na-
bídek do 23. 8. do 10 hodin. Zpráva z jednání hodnotící komise 
bude zveřejněna v příštím čísle zpravodaje.

u upozornění pro majitele kotlů na pev- 
ná paliva. Revize kotlů je nutné provádět dle zákona 
o ochraně ovzduší (č. 201/2012 Sb.) jednou za dva kalendář-

ní roky. Revizi musí provést osoba, která má k této činnosti 
oprávnění. Kontroluje se technický stav a provoz spalovacího 
stacionárního zdroje na pevná paliva o jmenovitém tepelném 
příkonu od 10 do 300 kW včetně, který slouží jako zdroj tep-
la pro teplovodní soustavu ústředního vytápění. Obecní úřad 
třetího stupně (tj. u nás Brandýs n. Labem-Stará Boleslav) je 
oprávněn tuto zprávu o revizi vyžadovat od majitele kotle. Po-
kuty za nesplnění této povinnosti se mohou pohybovat až do 
výše 20 tisíc korun. Pokud potřebujete pomoci s vyhledáním 
osoby nebo firmy, která revizi může provádět, obraťte se na 
náš obecní úřad.

u  systém tříděného sběru využitelných částí 
komunálního odpadu, který obec zavedla ve spolupráci se spo-
lečností EKO-KOM má příznivý vliv na životní prostředí, ne-
boť jejich recyklace je energeticky méně náročná než primární 
výroba a zatěžuje tím méně ovzduší škodlivými emisemi, ze-
jména oxidu uhličitého a oxidy dusíku.
Podle evidence společnosti EKO-KOM shodné s evidencí spo-
lečnosti ASA se v roce 2014 shromáždilo v naší obci celkem 
12,091 tuny tříděného odpadu (plasty, sklo, papír, kartonové 
obaly), za které bylo obci zaplaceno 45 514 Kč, což pokrylo 
asi 75 % nákladů na separovaný sběr. Recyklace uvedeného 
množství přinesla úsporu energie ve výši 487392 MJ a snížení 
emisí oxidu uhličitého o 21,315 tun  CO2

 ekvivalentu. V ro-
ce 2015 bylo sebráno separovaného odpadu 10,952 tuny, za 
což obec získala 42 989 Kč a tento odpad při recyklaci přinesl 
úsporu energie ve výši 459 586 MJ a snížil emise CO

2
 ekv. 

o 20,158 tun. Tříděním odpadu tak přispíváme i k řešení tolik 
diskutovaného problému globálního oteplování. 

u  změna jízdního řádu s platností od 28. srp-
na! Nové kartičky s jízdními řády si můžete vyzvednout na 
obecním úřadě, v muzeu či v místní hospodě. 
 V.�Sýkorová

zprávy z obecNího úřadu

V knihovním fondu opět přibyly nové tituly, jednak nákupem, jednak z výpůjč-
ních fondů knihovny v Mladé Boleslavi a Říčan. Vybere si opravdu každý, od oblíbených detektivek českých či zahraničních, románů 
na vážnější témata nebo naopak humorných. Oblíbené jsou historické romány, zvláště ty od Vlastimila Vondrušky. Pro ty, co si chtějí 
pocvičit angličtinu, máme na výběr knihy v angličtině a to i pro děti. Studenti si mohou přinést seznam tzv. povinné četby a my jim 
zajistíme všechny tituly. Z časopisů si můžete vypůjčit Květy, Story, Dům a zahrada, Domov, Zahrádkář, Flora, Náš útulný byt, Krásný 
venkov, Chatař a chalupář, Psí kusy, Cucina Italiana, Apetit, Food. Také jsou k dispozici starší čísla časopisů Náš dům a Bydlení. Do 
knihovny zasílají své zpravodaje i okolní obce (Odolen, Kralupský zpravodaj, Klecanský zpravodaj, Libčické noviny, Větrušák, Naše 
vesnice – Husinec, Bašť, Líbeznice). Děti si každý měsíc mohou vypůjčit nový Čtyřlístek. Skladbu časopisů je možné měnit i podle 
zájmu čtenářů. Těšíme se na vaši návštěvu knihovny každé úterý od 17 do 18.30 hodin.  V.�Sýkorová�a�J.�Horčicová

zPrávy z knihovny
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Na zasedání dne 7. července mělo zastupitelstvo na 
programu jediný bod, a to připojení se naší obce ke ko-
munální ústavní stížnosti všech okolních obcí v záležitosti 
zamýšleného rozšíření letiště Vodochody. Zastupitel-
stvo schválilo podání tzv. komunální ústavní stížnosti 
ve smyslu příslušných právních předpisů proti usnesení 
Nejvyššího správního soudu ze dne 5. 5. 2016 a proti roz- 
sudku Městského soudu v Praze ze dne 14. 12. 2015, ve 
věci přezkumu stanoviska EIA k záměru „Letiště Vodo-
chody“, a to z důvodu porušení práva obce na samosprávu 
a z důvodu porušení dalších ústavně zaručených základ-
ních práv a svobod obce, zejména práva na spravedlivý 
proces, práva na příznivé životní prostředí a práva na 
ochranu vlastnictví.

Další zasedání se pak konalo dne 2. srpna za plné účasti 
všech zastupitelů a tří dalších občanů. Jeho hlavní náplní 
bylo schválit další kroky k realizaci rekonstrukce hospody 
v čp. 16, a to zadání dokumentace pro výběrové řízení na 
zhotovitele rekonstrukce a složení výběrové komise. Do-
kumentace pro výběrové řízení obsahuje mj. požadavky 
zadavatele, tj. obce na časové plnění zakázky (zahájení 
ještě v roce 2016, ukončení nejpozději za 365 dní od 
převzetí pracoviště), na prokázání kvalifikace uchazeče 
pro převzetí zakázky a jeho ekonomické a finanční 
způsobilosti a dále obchodní podmínky a náležitosti 
příslušné smlouvy. Předložené nabídky budou hodnoceny 
podle dvou kriterií, a sice podle nabídkové ceny (váha kri-
teria 80 %) a doby realizace stavby (váha kriteria 20 %). 
K tomuto bodu jednání zastupitelstva vystoupila v diskusi 
paní Vojtíšková s názorem, že rekonstrukce je příliš drahá 
a že na ni obec nemá a že starostka měla hledat dotaci 
a že je možné v současné době získat dotaci na komunitní 
centrum. Starostka vysvětlila jako již dříve po několikáté, 
že v době zpracovávání dokumentace žádné možnosti do- 
tace na tento typ využití budovy nebyly a žádat dnes do- 
taci na komunitní centrum by znamenalo přepracovat do-
kumentaci a stavba by se tím odložila nejméně o jeden rok. 
K tomu podotkl pan Koranda, že ani není jisté, že bychom 
dotaci dostali a navíc jakékoliv zdržení by znamenalo 
zároveň prodražení celé akce. Proti přerušení rozjeté akce 
na rekonstrukci hospody se vyslovil také pan Poláček.

Po této diskusi přijalo zastupitelstvo usnesení, že schva- 
luje Zadávací dokumentaci k veřejné zakázce „Rekon-
strukce hospody se sálem v Máslovicích“ a pověřuje sta-
rostku zajištěním jejího zveřejnění na profilu zadavatele 
a webových stránkách obce. Pro toto usnesení hlasovalo 
šest zastupitelů, paní Vojtíšková se hlasování zdržela.

Pro hodnocení nabídek ve výběrovém řízení na rekon-
strukci hospody schválilo zastupitelstvo pětičlennou 
komisi ve složení Vladimíra Sýkorová, Stanislav Koranda, 
zástupce architektů zhotovitelů projektové dokumentace, 

JUDr. Petr Mošna jako osoba zabezpečující po právní 
stránce řádný průběh celého výběrového řízení a Mar-
tin Musil jako další stavební odborník. Na dotaz paní 
Vojtíškové podle čeho byl pan Musil vybrán, uvedla sta-
rostka, že prováděl stavební dozor na lokalitu 1/6 a pan 
Feix doplnil, že ho osobně zná jako odborníka zejména 
na stavební a technické dozory a má zkušenosti z několika 
firem.

S ohledem na časové možnosti jednotlivých členů se 
komise nakonec shodla na první schůzce k otevírání nabí- 
dek dne 23. srpna To kolidovalo s ustanovením Směrnice 
k veřejným zakázkám malého rozsahu (2/2016), kde se 
uvádí 30 dní jako minimální lhůta pro podání nabídek. Za-
stupitelstvo se usneslo na dodatku k této směrnici, která 
tuto dobu zkracuje na 20 dní. Podle vyjádření odborníků 
je tato lhůta pro daný typ zakázek postačující.

V dalším jednání schválilo zastupitelstvo rozpočtové 
opatření č. 3, kterým se zvyšují celkové příjmy o 20 tisíc 
Kč a celkové výdaje o 53 tisíc Kč. Z výdajů navíc připadá 
50 tisíc Kč na mateřskou školu na začišťovací práce po 
výměně oken a vymalování některých částí.

Také stanovilo vstupné na Posvícenské vinobraní v této 
výši: základní vstupné 100 Kč, zlevněné pro důchodce 
a studenty 70 Kč a pro děti od 6 do 15 let 50 Kč. Máslovičtí 
občané, kteří si zakoupí vstupenky předem na obec-
ním úřadě, zaplatí základní vstupné 70 Kč, zlevněné pro 
důchodce a studenty 50 Kč a pro děti od 6 do 15 let 20 Kč.

Na základě dopisu organizace ROPID, zabezpečující 
dopravní obslužnost v našem regionu schválilo zastupitel-
stvo udělení plné moci ROPIDu k provedení roční notifi-
kace v Úředním listě EU, což jest uveřejnění informace 
o rozhodnutí obce uzavřít smlouvu o veřejných službách 
v přepravě cestující po vypršení stávajících smluv v roce 
2019.

Na žádost V. Sýkory o dočasný pronájem půdy u čp. 129 
k sezonnímu uskladnění cibule se zastupitelstvo usneslo, 
na návrh paní Vojtíškové, že je třeba nejprve ve shodě 
s právními předpisy zveřejnit záměr daný prostor prona-
jmout a teprve na další veřejné schůzi schválit případný 
pronájem.

V bodě Různé informovala starostka o ošetření ořešáků 
na návsi a o ošetření stromů a keřů kolem hřiště, o jed-
nání s firmou Eibe o opravě lanovky na dětském hřišti, 
o seřezání keřů v zahradě mateřské školy a v některých 
ulicích a o zahájení opravy zdi u muzea.

V diskusi se dotázal jeden občan, zda se obec rekon-
strukcí hospody nezadluží. Starostka odpověděla, že se 
nezadluží. Tentýž občan pak doporučil zastupitelstvu, aby 
již začalo hledat možnosti dotace na kanalizaci. Jiná dis-
kuse nebyla.
� v-ch-

ze zasedání zastuPitelstva obce



volby do zastuPitelstva 
kraje a do senátu

se konají ve dnech 7. a 8. října 2016. Volební míst-
nost je na obecním úřadě v prostorách knihovny. V pátek 
7. října bude otevřena od 14 do 22 hodin, v sobotu 8. říj-
na od 8 do 14 hodin. K volbám potřebujete si vzít platný 
občanský průkaz, případně pas. Voleb se může zúčastnit 
každý, kdo je občanem České republiky, k druhému dni 
voleb dovršil 18 let, není zbaven svéprávnosti k výkonu 
volebního práva, není ve výkonu trestu odnětí svobody, 
není v karanténě (pobyt na infekčním oddělení) a má tr-
valé bydliště v obci, která náleží do územního obvodu 
kraje, u senátních voleb v obci v příslušném senátním 
volebním obvodu. Volební průkazy ke krajským a se-
nátním volbám si mohou vyzvednout na obecním úřadě 
ti občané, kteří v době voleb nebudou v obci přítomni. 
Volební průkaz pro senátní volby umožňuje volit u kte-
rékoliv volební komise na území volebního obvodu č. 
28 (okres Mělník a část okresu Praha-východ), volební 
průkaz pro volby do krajského zastupitelstva na celém 
území Středočeského kraje. Nejzazší lhůta pro podání 
žádosti o oba druhy volebních průkazů v listinné nebo 
elektronické podobě je 30. září do 16. hodin, při osobní 
žádosti nejpozději dva dny před dnem voleb, tj. do 5. říj-
na do 16. hodin.

Dovoluji si jednu poznámku k volbám. Účast v těch 
krajských nebývá vysoká, ale je to velká škoda, protože 
krajské zastupitelstvo rozhoduje o směřování kraje a je-
ho rozvoji ve všech oblastech a mnoho z nich se dotýká 
i přímo naší obce. K tomu má také nemalé finanční pro-
středky. Proto by v zastupitelstvu kraje měli být lidé, kte-
ří obcím rozumí, dovedou správně ocenit jejich potřeby 
a problémy a jsou ochotni pomoci je řešit. V.�Sýkorová
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Spousta lidí se pravděpodobně těší na novou hospodu 
se sálem v centru obce. Dobrou zprávou je, že se asi za 
rok dočkají, horní budova č. p. 16 by měla být zrekon-
struovaná a určitě bude pěkná. Jinou věcí je, že pro obec 
naší velikosti půjde o nákladnou akci, na kterou vydá 
většinu stávajících prostředků. Součtem dosavadních 
výdajů investovaných do obou budov a předpokládaných 
za rekonstrukci jsme někde přes 13 mil Kč.

Na srpnovém zastupitelstvu se rozhodovalo o vypsání 
veřejné zakázky. Poprvé jsem nehlasovala pro rekonstrukci, 
zdržela jsem se. Hlasovala jsem dále proti zkrácení doby 
určené pro předložení nabídek z 30 na 20 dnů. Důvodem 
je, že předpokládaná cena rekonstrukce je tak vysoká, že 
si podle mého názoru vyžaduje úvahu nad možnostmi 
kofinancování. Předpokládaná hodnota činí 6,9 mil Kč 
bez DPH, kolem 20 tis Kč na 1 obyvatele, včetně dětí. To 
je opravdu dost a částka o miliony vyšší, než o jaké se 
donedávna mluvilo.

Před pár lety jsem se snažila, aby se lidé mohli v míst-
ním referendu vyjádřit ke koupi budovy č. p. 16. Bylo 
jasné, že kupní cena 5,45 mil Kč je spíš začátek a jde 
o zásadní rozhodnutí. Zasedání zastupitelstva bylo tehdy 
bouřlivé a zastánci hospody měli nad pochybovači jasně 
navrch. Před volbami 2014 Čenda Feix ve Volebních no-
vinách psal o 3 miliónech korun jako o údajném finančním 
limitu na rekonstrukci a potřebě zvažovat dotace. Krátce 
po volbách se potvrdilo, že to nebude stačit, ale vlak už 
byl rozjetý. V únoru 2015 se za realistickou hodnotu 
považovalo 5 mil Kč – měla jsem za to, že včetně DPH – 
a diskutovali jsme výhody a nevýhody možnosti odpočtu 
DPH, možnost rozdělit na dvě etapy. V červnu 2016 jsme 
pak dostali informaci, že již zhruba od půl milionové hod-
noty DPH by mělo význam stát se plátcem DPH. Pokud 
je mi známo, jiná cena se neobjevila až do zadávací doku-
mentace letos v létě.

O potřebě hledat možnosti dotací jsem hovořila od 
počátku. V prosinci 2014 dotační příležitosti nebyly, ale 
dnes na kulturní domy či multifunkční společenská centra 
(což by sál měl splňovat) poskytuje příspěvek Středočeský 
fond rozvoje obcí a měst, možnosti jsou i v Programu roz-

voje venkova. Tuto variantu však ostatní zastupitelé zamít-
li jako málo realistickou a časově náročnou. Nepřesvědčila 
jsem o tom, abychom alespoň ještě věc prodiskutovali 
a zjistili potřebné informace.

Hlavní argumenty pro okamžité vypsání zakázky zní, 
že jde o rozvojovou prioritu zastupitelstva, vše je na- 
plánované, nezbytné kroky připravené, je zde velký zájem 
(i občanů), aby byl vidět výsledek, odklad nic neřeší, vše 
se jen prodraží. Spěchá se tak, že komise posuzující nabíd-
ky zasedá ještě v srpnu (kvůli tomu další úprava směrnice 
o veřejných zakázkách – zkrácení doby na předložení 
nabídek z 30 na 20 dní).

Od rekonstrukce objektu se neočekává ekonomická 
návratnost, což je podstatný rozdíl oproti investici do 
zasíťování pozemků před zhruba 8 lety. Teoreticky, kdy-
by nájemné bylo 10 tisíc Kč za měsíc, pak by se inves-
tice „nevrátila“ ani za 55 let. Provozní náklady nebudou 
nízké, alespoň podle toho, co je uvedeno v zadávací do-
kumentaci. Pravda je, že na rekonstrukci si obec nebude 
půjčovat, protože ke konci loňského roku bylo na účtech 
a v pohledávkách kolem 8,8 mil Kč. Většinu těchto fi-
nancí získala obec ze svého druhu jedinečného prodeje 
pozemků, a po zohlednění závazků asi 2,5 mil Kč, jsme 
jen na 6,3 mil Kč…

Investice do majetku jsou potřeba, na druhou stranu ob-
jekt není v havarijním stavu, potřebné jsou i další investice 
(viz mateřská škola), chybí základní služby (obchod), in-
frastruktura. Podle mne je pro obce jako ta naše potřebné 
na realizaci projektů hledat vnější zdroje, a vlastní finance 
(uspořené nebo získané prodejem majetku) používat hlavně 
na nezbytnou spoluúčast. I menší dotace na stromy a na 
přívoz ukazují, že má smysl se snažit a žádat. Jako velký 
úkol zůstává vybudování nákladné kanalizace, na kterou 
nyní jsou dotace, ale podobné možnosti po roce 2020 již 
být nemusí – proto ve Větrušicích mají zpracovanou po-
drobnou studii a připravují žádost. Naše cesta je jiná. Za-
stupitelstvo učinilo velké rozhodnutí, další a možná ještě 
obtížnější budou následovat. Doufám, že u toho bude víc 
lidí-občanů než naposledy, a že do toho budou „kecat“.

� Kateřina�Vojtíšková

S myšlenkou vyrazit někam na motorkách přišel Ju-
lius Kovacs už loni. Řekli jsme si, že se určitě najde parta 
nadšenců, kteří mají doma lehké kubatury a touhu něco 
podniknout. Ale nakonec zůstalo jenom u slov.

Jednoho krásného jarního dopoledne jsem po zimě 
oprášil své stroje a vzal do ruky telefon. Říkám si, že když to 
neudělám teď, tak zůstane zase jenom u myšlenky. Rozeslal 

jsem tuto SMS: „Dnes sraz motorkářů veteránů v 15:00. Té-
ma – Dohoda trasy, datum, čas, doping a další. Očekávám 
vás s vašimi stroji u nás na zahradě“. To byl první impuls, 
který následně rozjel řetězovou reakci. Po společné dohodě 
vznikla trasa na Okoř 18. června.

S panem Bočanem (rodákem z okolí Okoře) jsme trasu 
předem projeli, naplánovali a s místním starostou dohodli 

rekonstrukce „za všechny Peníze“

Fichtl boys byli na okoři
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povolení vjezdu až pod hrad. Na den startu bylo objednáno 
slunečné počasí a otevření mostu u Chvatěrub...

Účast byla překvapivě hojná, jízdu dokumentovaly 
dvě kamery umístěné na helmě a na motorce. Po lehkém 
občerstvení proběhlo společné focení pod hradem. Ce-
lou cestu nás doprovázelo doprovodné záchranné vo-
zidlo, které při zpáteční cestě naložilo moji babettu s de-
fektem převodovky. Zastávka byla i na Dobré farmě, kde 
právě probíhal samosběr jahod. Nebyl by to ale správný 
motorkářský výlet bez jízdy zručnosti, která nás čekala na 
máslovickém hřišti. Projet na čas mezi kužely a být nejlepší 

chtěl každý. Pár jedinců nechtělo ubrat ruku z plynu a násle-
dovaly i lehčí pády, které se nakonec obešly bez zranění.

Zakončení naší první jízdy na fichtlech probíhalo v míst-
ním pohostinství, kde jsme si pochutnali na výborném 
guláši. Došlo na vyhlášení vítězů jízdy zručnosti, kde 
první příčku obsadil Jirka Levý s Jawou 21. Následovalo 
i předání drobných cen. Všichni tento první ročník zhod-
notili jako velice vydařený a už se těší na další. Tímto 
děkuji všem za účast, nasazení, výbornou náladu a nadšení. 
Hlásí se i další motorkáři, tak příště nás bude zase více. 
 Jiří�Řezáč�ml.

Žila, byla jednou malá Bílá pohroma. Bylo to takové malé 
seskupení ničím neposkvrněných mladých chlapců. Postupem 
času nám Bílá pohroma začala zrát. V době poměrně mladé 
velké zralosti se jí zachtělo vystoupat do 4. ligy hanspaul-
ské. Byla na to skvěle připravená, mládenci si navíc obětavě 
přidávali tréninkové nálože. Běhali, skákali, jezdili na bicyklech 
a veškerá zrádná lákadla, která by je mohla poslat na scestí, je 
nechávala chladnými.

V pátek onoho léta za krásného slunečného podvečera se Bílá 
pohroma chystá na důležitou bitvu o postup. Mládenci se pilně 
rozcvičovali, dali si tři zahřívací kolečka okolo hřiště a bohatě 
se zásobovali iontovými nápoji, aby, nedej bože, nepřišly křeče. 
Začalo se hrát. Ve vzduchu byla cítit nervozita. Po krátkém 
seznámení se soupeřem Bílá pohroma začala řádit. Přihrávky 
létaly z nohy na nohu, do polovysokých centrů se mládenci vr- 
hali po hlavě a střely létaly přesně do brány. Po poločasových 
5:0 bylo rozhodnuto! Druhý poločas byl pouhou formalitou 
a po zápase se ihned vyrazilo směr Seletice na věhlasný turnaj.

Přes hluboký Svatojiřický les se nakonec prodrala Bílá 
pohroma až do Seletic. Za svitu měsíčku téměř o půlnoci mlá-
denci začali stavět stany a uvazovali svoje oktanové oře. Plná 
euforie z dobře odvedené práce se Bílá pohroma rozhodla, že 
se půjde projít po místních krčmách a užít si ten krásný pocit 
blaženosti z vysněného postupu. Po krátké procházce se uložila 
ke spánku do stanů pod borovicí.

Okolo páté hodiny ranní se les začal probouzet a spousta roz- 
tomilých zvířátek všech velikostí se začala prohánět kolem je-
jích stanů. Děti nebojte se, nic se nikomu nestalo. Jenom Kotlič 
celou noc spal na kořenu od borovice a ten mu masíroval třetí 
a čtvrtý obratel, takže ráno necítil pravou bradavku a palec na 
levé noze. Cestou ke kouzelnému pramínku ho Davídek řádně 
promasíroval a vše tak nakonec řádně prokrvili. Po ranní očistě 
a vydatné snídani plné vajec vyrazili směr hřiště.

Opět se Pohromě dostalo majestátného přivítání, dokonce 
dostala jako V. I. P tlupa kabinu jen a jen pro sebe. Po roz- 
losování mládenci cítili, jak jejich soupeři ztrácejí půdu pod 
nohama a loučí se s vidinou zlatého grálu. Od prvních minut 
nenechali nikoho na pochybách, že letos to prostě Bílá pohro-

ma dá. Přál bych vám vidět ten tanec, děti. Jiskry létaly od vy-
prahlého trávníku, Pepík v brance létat jako pírko a vše lapal, 
Paleček byl všude a vše pokrýval, Davídek zavěšoval jeden 
banánek za druhým, Kubíček Tintů snad ani jednou nepro- 
testoval, Fanoušek se dokonce nestačil ani koukat po hezkých 
děvčatech, jaká to byla jízda, a Ondrášek si snažil schovat balon 
do svého kolena, aby taky ukázal nějakou finesu.

Škoda, děti, že jste to neviděly! O tom se bude povídat ještě 
dlouho, kterak ta Bílá pohroma prolétla turnajem až na ten 
pověstný zlatý pahorek.

Přišel čas velkolepého ceremoniálu a velkých vítězných 
oslav. Nechyběl ohňostroj a spanilá jízda do zámeckého sálu 
na místní zábavu pro všechny poddané a služebnictvo. Opět 
zlatí hoši potkali spoustu nových pohádkových bytostí. Za 
zmínku stojí statný jinoch, kterému říkají Žízeň, bůh ví proč, 
nebo Křéma, kterému říkali v mládí Křemílek a který udivoval 
svojí bezedností, nebo třeba krčmář, který se stále smál, že ještě 
stojí a že mu pivo pěkně pění. Bylo toho tolik, až se z toho Bílé 
pohromě zatočila hlava a za svitu luny usnula jako ta slavná 
Šípková Růženka.

Zazvonil zvonec a pohádky je konec.
Je krásné deštivé nedělní ráno. Otevřenou okenicí naší po-

hádkové roubenky mě probouzí cvrkot sousedových papoušků. 
Jak milé! Protírám ospalé oči a rozhlížím se okolo sebe. Nikdo 
přede mnou ani za mnou, natož vedle mě. Kampak se nám ta 
Bílá pohroma poděla, říkám si. Prozřel jsem.

Ona ta Bílá pohroma ještě asi nedozrála. Nejenže se té mladé 
slečně nepodařilo postoupit, když dostala výprask 4:1, ale také 
předvedla největší ostudu v dějinách Seletic, když nedokázala 
ani jednou zvítězit… A nakonec mě nechali samotného na po-
spas osudu, úplně samotného v té krásné vísce uprostřed lesa. 
Ještě že se nebojím.

No nic! Svolali jsme onehdá krizovou poradu a zodpovědně 
jsme si vše vyříkali. Byla to nesmírně urputná debata, plná ro-
zumných postřehů, místy až intelektuálních, a někteří z nás si 
z toho odnesli i něco navíc v podobě zvířátka za krkem. Doufej- 
me proto, že se letošní léto už nikdy opakovat nebude.

S přáním lepších zítřků  Petr�Olbert

Pohádka o bílé PohroMě
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Každý ročník pohodového závodu má svá nej… ten 
loňský měl například nejvíce zúčastněných lodí. Ten 
letošní se může pyšnit nejrychlejšími časy, ale také jedním 
nejpohodovějším účastníkem, který nestihl ani start v ko-
morách, jak byl pohodový… Jinou jeho zvláštností bylo, 
že závod jeli také dva účastníci nadcházejícího volebního 
klání paní senátorka Veronika Vrecionová, která bude ve 
volbách obhajovat své senátorské křeslo, a pan Martin 
Kupka, líbeznický starosta kandidující na krajského hejt-
mana, oba za ODS. Paní senátorka vítězům jednotlivých 
kategorií rozdala speciální odměnu. Pan Kupka byl zase 
pěkně „vymóděný“ ve stylu první republiky.

Časy dojezdu byly letos opravdu rekordní. Samozřejmě, 
že se o to nejvíce zasloužily skvělé výkony posádek, 
zvláště těch na tzv. debl kánoích, ale také rychleji te- 
koucí Vltava po deštích několik dní před závodem. Přes 
kapky deště jsem vyhlížela sluníčko, které si nakonec 
dalo říct a vylouplo se v sobotu ráno v plné kráse. Na 
start se dostavilo 38 lodí, z toho 29 dvoumístných kánoí, 
čtyři třímístné kánoe, čtyři čtyřmístné rafty a jeden 
šestimístný raft. Vítězství (i celkové) vybojovala posád-
ka debl kanoe Zelení ďáblové, kterou vedl Láďa Hořánek 
se zatím nejrychlejším časem v sedmileté historii závo-

du (51:00). V závěsu za nimi se přihnali Libčičtí Apači 
(52:00), kteří od těch pravých byli skoro k nerozeznání. 
Další posádky přijížděly s velmi malými rozdíly v čase. 
V třímístných kanoích byla nejrychlejší loď Karlík 
(1:09:59). Z čtyřmístných raftů zvítězily Akční sestry 
s časem 1:14:54. Jediný šestimístný raft měl čas 1:18:52.

Bohužel, tradiční pramice se záchranářkami nemohla 
vyjet na vodu kvůli většímu větru. Nicméně účastníci 
závodu byli před startem v Klecánkách náležitě obezná-
meni s možnostmi zdravotní péče během závodu 
a mohli bez starostí vyrazit na trať. Všichni se chovali 
disciplinovaně, s úsměvem dojížděli do cíle, s chutí 
se občerstvovali a s dobrou náladou a upomínkovým 
předmětem v kapse odjížděli do svých domovů. Prav-
da, někteří až tak nespěchali, zlákala je vlahá letní noc 
a příjemná hudba, za kterou patří dík Petrovi Chadimovi. 
A poděkování patří i Lídě Szöllösové, Evě Hořánkové, 
Honzovi Hořánkovi a Ivě Zůčkové z Prahy, kteří pomohli 
v průběhu závodu a v cíli a také kapitánovi motorové-
ho člunu Karlovi Česenkovi, který pomohl největšímu 
pohodáři dokončit závod (čas 3:41:00). Těším se na 
viděnou se všemi v příštím roce při osmém ročníku. 
AHOJ!  V.�Sýkorová

lodě Pluly z bohnic do Máslovic v sobotu 16. července



12

Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Redakční rada ve složení 
J. Břečka, L. Chadimová, P. Olbert, K. Vojtíšková, A. Zoulová. 
Registrováno na Ministerstvu kultury ČR pod číslem MK ČR 
E 12702. Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 
16. 8. 2016. Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky 
nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, co se 

vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesouhlasíte a ne-
bo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo také psát. Uzávěrka 
příštího čísla je 18. října 2016. Příspěvky můžete předávat do schránky 
obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na adresu: ou@
maslovice.cz.

Volební inzerce v tomto zpravodaji je zpoplatněna.

V srpnu oslavili nebo oslaví své kulaté narozeniny čtyři naši spoluobčané,  

jejichž věk se udává v číslech s koncovkou –sát. Jsou to dva šedesátníci,  

a sice pan Milan Chocholka (2. 8.),  a pan Josef Poslušný (18. 8.),  

následovaní dvěma sedmdesátníky panem Miroslavem  Štěpánem (21. 8)  

a panem Václavem Řenčem (26. 8.). 

Všem těmto jubilantům přejeme do dalšího života pevné zdraví a pěknou životní pohodu.

Se zpožděním se k nám dostala informace, že 19. května se Petrovi a Barboře Štovkovým  

narodila dcerka Anička. Přejeme jí dlouhý a šťastný život.

Do první třídy základní školy nastupují letos z naší obce Sára Kmentová, Radka Šaňková, Tereza 
Vorlová, Tomáš Gajdorus a Filip Kéri. Přejeme novým prvňáčkům hodně úspěchů. 

Věnujte s námi tichou vzpomínku na pana Zdeňka  Zátku, našeho rodáka, který ve zdejší obci 
strávil celý svůj život a svého času patřil mezi přední aktivní členy našeho sportovního klubu. 

Pan Zdeněk Zátka zemřel dne 28. června ve věku 83 let. 
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KRaluPy naD VltaVou:
Filmy: Star Trek Do neznáma: pá 26. 8. , 2. 9. od 20 hodin
Učitelka: ne 28. 8. od 20 hodin, út. 20. 9. od 17 hodin
Další akce:
St 14. 9. Tančíme latinu! od 19 hodin
Čt 15. 9. : Country Salon s Rangers bandem od 19,30 hodin
Po 3. 10. : Koncert K. Štědrého a P. Filipovské  
od 18 hodin, cena 220 Kč
Další filmy a akce naleznete na www.kasskralupy.cz

lIbČICe:
Pá - Ne 25. – 27. 8. Libčické posvícení (www.libcice.cz)
So 10. 9. Tradiční soutěž v požárním sportu na Libčické 
náplavce od 10 hodin
Ne 18. 9. Libčická Hašlerka, festival věnovaný poctě Kar-
la Hašlera, sokolské hřiště od 14 hodin

ZámeK nelaHoZeVeS
So 27. 8. Hradozámecká noc s Olgou Lounovou a divadlem 
pro děti i dospělé od 18 hodin (www.zameknelahozeves.cz)

ZlonČICe:
So 27. 8. Běh zlončickou návsí a roklí v rámci Zlončické-

ho veselí (www.obeczloncice.cz)

KoZomín:
So 10. 9. Gulášování s podvečerní zábavou od 13 hodin  
(k aktivní účasti je nutné přihlásit svůj tým nejpozději do 26. 8. !)

KleCany:
So 10. 9. Slavnosti pravého a levého břehu  
(www.slavnostibrehu.cz)
So 28. 9. Svatováclavský koncert v kostele  
(www.mu-klecany.cz)

líbeZnICe
So 10. 9. Líbeznické posvícení (www.libeznice.cz)
So 17. 9. Líbeznický koloběh
So 1. 10. Vejšlap povodím mratínského potoka

mělníK:
Pá - Ne 16. – 18. 9. Mělnické vinobraní  
(www.vinobranimelnik.cz) 

PRaHa:
So 17. 9. Zažít město jinak – program na 71 místech v Praze 
a 21 místech v dalších městech (http://zazitmestojinak.cz)

kulturní a sPortovní akce v okolí:

u Společenská kronika u




